
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Kaletê
na 68. posiedzeniu Senatu
w dniu 12 stycznia 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

Do mojego biura senatorskiego trafi³o oœwiadczenie Rady Miejskiej w Jarocinie w sprawie Programu
Budowy Dróg Krajowych w latach 2011–2015. Oto to oœwiadczenie:

„Na podstawie §23 ust. 2 pkt 3 uchwa³y Rady Miejskiej Jarocina z dnia 30 paŸdziernika 2009 r. w spra-
wie statutu gminy Jarocin Rada Miejska w Jarocinie oœwiadcza, co nastêpuje:

6 grudnia 2010 r. minister infrastruktury skierowa³ do konsultacji spo³ecznych oraz uzgodnieñ miê-
dzyresortowych projekt Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2011-2015. Niniejszy dokument
okreœla cele i priorytety inwestycyjne realizowane w ca³ym okresie programowania. Okres realizacji pro-
gramu zaplanowano na piêæ lat, natomiast okres programowania rzeczowego i finansowego obejmie la-
ta 2011–2013. Z tego powodu program zawiera szczegó³ow¹ listê zadañ inwestycyjnych, których
realizacja zostanie rozpoczêta do 2013 r. – ujêta jest ona w za³¹czniku nr 1 – oraz okreœla wielkoœæ œrod-
ków przeznaczonych w Krajowym Funduszu Drogowym i w bud¿ecie pañstwa na ten cel. W za³¹czniku
nr 1a do programu wskazano równie¿ listê zadañ priorytetowych, których realizacja mo¿e byæ rozpoczê-
ta do 2013 r. Realizacja tych zadañ mo¿e byæ uruchomiona w wyniku uzyskania oszczêdnoœci na sku-
tek kolejnych rozstrzygniêæ przetargów, ostatecznego rozliczenia i zamkniêcia finansowego inwestycji
oddawanych do u¿ytku lub w wyniku decyzji Rady Ministrów. Zarówno w za³¹czniku nr 1, jak i w za-
³¹czniku nr 1a nie umieszczono zadania «Budowa obwodnicy Jarocina S-11», które zawiera dopiero za-
³¹cznik nr 2 z list¹ zadañ, których realizacja jest przewidziana po roku 2013.

W minionych trzech latach mieszkañcy gminy Jarocin byli wielokrotnie zapewniani przez parlamen-
tarzystów obecnej koalicji rz¹dz¹cej, jak i ówczesnego ministra Rafa³a Grupiñskiego, ¿e rozpoczêcie
w kolejnym roku budowy obwodnicy Jarocina jest przes¹dzone. Dope³nienia mia³y wymagaæ jedynie
kwestie procedury przygotowawczej. W zwi¹zku z tym ca³kowicie niezrozumia³y jest dla nas projekt od-
suniêcia realizacji tej inwestycji w czasie.

Rada Miejska w Jarocinie opiniuje negatywnie Program Budowy Dróg Krajowych na lata 2011–2015.
Natê¿enie ruchu na drodze krajowej nr 11 i w samym mieœcie Jarocinie nale¿y do najwy¿szych w kraju
i jest na takim samym poziomie, jak w przypadku wielu innych miejsc, których dotycz¹ zadania ujête
w za³¹czniku nr 1 i 1a. Budowa obwodnicy i kontynuacja budowy drogi krajowej nr 11 w standardzie
drogi ekspresowej s¹ kluczowe dla rozwoju gospodarczego gminy Jarocin. Tak¿e zaawansowanie prac
nad przygotowaniem inwestycji w pe³ni uzasadnia umieszczenie zadania «Budowa obwodnicy Jarocina
S-11» na liœcie stanowi¹cej za³¹cznik nr 1, czyli wœród projektów, których realizacja zacznie siê do roku
2013. O takie skorygowanie projektu programu wnosimy”.

Kierujê do pana premiera Donalda Tuska pytanie, czy takie skorygowanie projektu jest mo¿liwe.

Piotr Kaleta




